
2016D24029 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de Minister van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport over de Wijziging van de begrotingsstaten van het 
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (XVI) voor het 
jaar 2016 (wijziging samenhangende met de Voorjaarsnota) 
(Kamerstuk 34 485 XVI). 

Voorzitter van de commissie,
Lodders 

Griffier van de commissie,
Teunissen 
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Nr Vraag 
1 Waarom wordt bij de subsidie «Overgang integrale tarieven 

medisch specialistische zorg» in de periode 2017–2020 bij elkaar 
€ 81 miljoen van de begroting VWS overgeheveld wordt naar het 
premiegefinancierde BKZ? 

2 Kunt u uitleggen waarom er een verschil van € 15,1 miljoen zit 
tussen het bij schikking overeengekomen bedrag (€ 235,9 miljoen) 
en het uiteindelijk totaal van de te betalen bedragen 2015–2017 
(€ 251 miljoen) aan het Erasmus MC? En wat is er met dit bedrag 
gebeurd? 

3 Levert het uitstellen van de Wet verbetering wanbetalersmaatrege-
len een besparing van € 20 miljoen op? 

4 Waaraan is € 1,9 miljoen besteed bij «opdrachten» op het 
onderdeel Internationale Samenwerking van artikel 9, terwijl er in 
de begroting 2016 nul euro was geraamd? 

5 Hoeveel kost het in stand houden van het huidige persoonsgebon-
denbudget trekkingsrechtsysteem? 
Hoeveel kost het implementeren van een nieuw persoonsgebon-
denbudget trekkingsrechtsysteem het komende jaar? 

6 Kunt u de kosten voor de «Transitie Jeugd» uitsplitsen? 
7 Kunt u aangeven waarom het geld voor de buurtsportcoaches niet 

is uitgegeven? 
8 Kunt u aangeven waarom u € 27 miljoen minder aan de zorgtoe-

slag heeft uitgegeven dan verwacht? 
9 Hoeveel geld gaat er de komende jaren naar het Programma 

Gender en Gezondheid? 
10 Hoeveel kost het om de gezondheidszorg binnen vijf jaar gender-

sensitief te maken? 
11 Kunt u aangeven wat de kosten zijn voor de evaluaties van de 

decentralisaties, en hoe deze kosten zijn opgesplitst? 
12 Hoeveel geld is er beschikbaar geweest voor de Transitie Autoriteit 

Jeugd, en wanneer loopt dit budget af? 
13 Hoeveel geld is er nodig om de Veilig Thuis-organisaties zonder 

wachtlijsten te laten functioneren? 
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Nr Vraag 
14 Verhoging van de verlaagde IAB in 2016 in relatie tot AOW. 

Wat is de brutoopbrengst van de verhoging van de verlaagde IAB 
Zorgverzekeringswet in 2016? Bedoeld wordt de opbrengst 
exclusief de kosten van de verhoging van de AOW als gevolg van 
de hogere IAB wegens de netto netto koppeling. 
Wat zijn de kosten van de verhoging van de AOW als gevolg van 
de compensatie voor de hogere IAB via de netto netto koppeling 
Wat is de netto opbrengst van de verhoging van de IAB? Destijds 
werd alléén de netto opbrengst gemeld: 275 mln. 
Wat is theoretisch de bruto opbrengst van de verhoging van de 
verlaagde IAB naar het normale werkgeverstarief? Deze leden 
pleiten daarvoor geenszins maar willen de gevolgen weten van 
mogelijke plannen het verlaagde tarief geleidelijk op te trekken 
naar het normale tarief van bijna 7% 
Hoeveel bedragen de kosten van de verhoging van de AOW als 
gevolg van de genoemde verhoging van de IAB? 
Wat is de netto-opbrengst van die verhoging? 
Wat zijn de gevolgen voor de koopkracht van verhoging van het 
verlaagde tarief IAB tot het normale tarief? 
Wat is de totale opbrengst van de verlaagde Zvw premie voor de 
AOW ers? 
Wat is de totale opbrengst van de verlaagde Zvw premie voor de 
zelfstandigen? 
Wat zijn de gevolgen voor de opbrengst, van het in 2017 terug-
draaien van de verhoging van de IAB in 2016? De netto kosten 
zouden dan ook € 275 miljoen bedragen. 
Wat zijn de kosten als de IAB wordt verlaagd zonder verlaging van 
de AOW? 
Wat zijn de gevolgen voor de opbrengst van de verhoging in 2016 
van het verlaagde IAB tarief voor zelfstandigen? De opbrengst was 
€ 125 miljoen. 
Hoe groot is de derving van de opbrengst van de verhoging van de 
IAB als gevolg van de zelfstandigenaftrek van € 7.280 in 2015, het 
inkomen waarover geen IAB betaald wordt? 

15 Kan worden aangegeven waarom de communicatiekosten voor 
bijvoorbeeld de NIX18 campagne in de begroting is opgenomen 
onder opdrachten onder het gedeelte «Positie cliënt»? 

16 Kunt u aangeven welk bedrag gereserveerd is voor de hogere 
zorguitgaven in verband met een verhoogde instroom van 
asielzoekers? Kunt u dit aangeven voor de ontwerpbegroting 2016 
(1), mutaties via NVW, ISB en amendement (2), vastgestelde 
begroting 2016 (3) en mutaties 1e suppletoire begroting (4)? 

17 Waarom wordt er in 2016 minder uitgegeven aan buurtsportcoa-
ches? Hoe worden activiteiten en resultaten geborgd? Hoe gaat de 
regering inzetten op een hogere sportparticipatie voor kwetsbare 
groepen? 

18 Waarom wordt er vanaf 2018 minder dan oorspronkelijk beoogd 
uitgegeven aan het Nationaal Programma Preventie? In hoeverre 
zijn die middelen overgeheveld naar het RIVM voor de uitvoering 
van programmaonderdelen? Hoe worden activiteiten en resultaten 
van het programma de komende tijd geborgd en geïntensiveerd? 

19 Hoe verhoudt het gegeven belang aan preventie zich tot de forse 
bezuinigingen op de uitvoering landelijke nota gezondheidsbeleid 
en het Nationaal Programma Preventie ingepland voor de 
komende jaren en de mutatie van -1.931 (x 1000) voor 2016? 

20 Met welke reden is de post: opdracht «Communicatie verhoging 
leeftijdsgrenzen alcohol en tabak» door middel van de mutatie 
teruggebracht tot «0»? 
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Nr Vraag 
21 Welk bedrag is er in 2016 beschikbaar voor de NIX-campagne? Wat 

zijn de belangrijkste resultaten van de NIX-campagne tot nu toe? 
22 Waarom wordt er € 1,3 miljoen oftewel ruim 40% minder 

uitgegeven aan de kwaliteitsimpuls apothekers? 
23 Met welke reden is de post: opdrachten «Uitvoering zorgverzeke-

ringsstelsel» middels de mutatie verhoogd met € 683.000? Wat 
veroorzaakt deze meer dan verdubbeling in kosten? 

24 Waarom is er 619k afgeboekt bij de uitvoering compensatie kosten 
en zorg illegalen door het Zorginstituut? 

25 Kost het spoedeisende patiëntenvervoer vanaf de Wadden € 3 
miljoen per jaar? Zo nee, wat kost dit precies? 

26 Hoe komt het dat er € 9 miljoen aan middelen bij de tweede 
suppletoire wet 2015 zijn vrijgevallen? Welke middelen betreft dit? 

27 Hoeveel geeft het Zorginstituut en andere ZBO’s jaarlijks uit aan 
onderzoek dat is uitbesteed? Hoe hebben deze bedragen zich de 
afgelopen vijf jaar ontwikkeld? 

28 Waarom wordt er € 9,8 miljoen overgeheveld naar premiegefinan-
cierde BZK van de uitvoering van integrale tarieven voor medisch 
specialistische zorg? 

29 Kunt u toelichten waarom bij de subsidie « Overgang integrale 
tarieven medisch specialistische zorg» in de periode 2017–2020 bij 
elkaar € 81 miljoen van de begroting VWS overgeheveld wordt 
naar het premiegefinancierde BKZ? 

30 Kunt u uitleggen waarom er een verschil van € 15,1 miljoen zit 
tussen het bij schikking overeengekomen bedrag (€ 235,9 miljoen) 
en het uiteindelijk totaal van de te betalen bedragen 2015–2017 
(€ 251 miljoen) aan het Erasmus MC? 

31 Kunt u verklaren waarom het later invoeren van de Wet verbete-
ring wanbetalersmaatregelen wel zorgt voor een incidentele 
meevaller op de uitgaven van € 20 miljoen, maar niet tot een 
tegenvaller op de ontvangsten? Kan gesteld worden dat het 
uitstellen van de wet dus € 20 miljoen besparing oplevert? 

32 Kunt u uitleggen waarom het Zorginstituut juist op de uitgaven 
voor onderzoek ten aanzien van de doorlichting van het pakket 
(stringent pakketbeheer) minder geld heeft uitgegeven dan 
verwacht? Kunt u uitleggen hoe dit zich verhoudt tot de vraagstuk-
ken rondom dure geneesmiddelen? 

33 Wat betekent de onderuitputting bij het Zorginstituut Nederland 
ten aanzien van de doorlichting van het pakket voor de beleids-
voornemens op dit gebied? Wordt hier iets aan afgedaan, of 
worden met minder middelen de gewenste doelen bereikt? 

34 Wat is de reden dat het Zorginstituut Nederland nu zelf een groot 
deel van de onderzoeken kan uitvoeren? Heeft dit nog consequen-
ties voor de doelstellingen uit het werkprogramma van het 
Zorginstituut? 

35 Welk deel van de € 500 miljoen bezuiniging op de langdurige zorg 
heeft betrekking op de ouderenzorg? 

36 Welk deel van de € 500 miljoen bezuiniging op de langdurige zorg 
heeft betrekking op de GGZ? 

37 Welk deel van de € 500 miljoen bezuiniging op de langdurige zorg 
heeft betrekking op de gehandicaptenzorg? 

38 Wat zijn tot nu toe de gevolgen van de bezuinigingen op de 
langdurige zorg? Kan hierbij in ieder geval worden ingegaan op de 
werkgelegenheid in de zorg, het aantal gesloten verpleeg- en 
verzorgingshuizen, het aantal ongevallen bij ouderen, het aantal 
mensen dat zorg ontvangt, de gevolgen voor mantelzorgers en de 
effecten op zorggebruik in de Zvw, Wlz, Jeugdzorg en Wmo? 

39 Wat is de reden, dat er € 2 miljoen niet besteed is van het budget 
compensatieregeling pgb-trekkingsrechten? 
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Nr Vraag 
40 Hoeveel mensen wachten er nog op compensatie, en wat is 

hiervan de reden? 
41 Is het bedrag van € 17,5 miljoen per jaar, niet gewoon weggegooid 

geld, omdat dit wordt uitgegeven aan de ondersteuning van 150 
verpleeghuizen die projecten uitvoeren, die al eerder zijn gedaan 
binnen het ERAI? 

42 Hoeveel extra handen aan het bed kunnen er ingezet worden voor 
€ 17,5 miljoen per jaar? 

43 Kunt u aangeven op welke manier de € 17,5 miljoen verdeeld 
wordt over 150 verpleeghuizen? Kunt u de drie verpleeghuizen 
noemen die de meeste subsidie ontvangen? 

44 Het budget voor transitie en transformatie is met € 3.4 miljoen 
opgehoogd, waarvan € 2.1 miljoen is overgeboekt voor het 
evaluatieonderzoek. Waarvoor is de overige € 1.3 miljoen 
bestemd? 

45 Kan de regering toelichten wat er toe heeft geleid dat het BIKK 
wordt bijgesteld met € 18,4 miljoen? 

46 Kunt u de «technische herschikking» van laten vervallen van 
driekwart van het geld voor innovatie, beroepen en opleidingen 
nader toelichten? 

47 Hoe wordt de € 5 miljoen beschikbaar voor het jaar van de 
transparantie precies besteed? Welke activiteiten zijn er al 
uitgevoerd, door wie, met welke effecten en voor welke bedragen? 
Welke activiteiten staan er nog gepland voor welke bedragen? Zijn 
dit uitvoeringskosten voor VWS, of wordt dit bedrag verdeeld 
onder betrokken organisaties? 

48 Wat zijn de te verwachten ontwikkelingen als het gaat om de 
zorgkosten op Caribisch Nederland voor de komende jaren (met 
mogelijke schommelende wisselkoersen meegenomen)? 

49 Is het gebruikelijk dat er geld van andere begrotingen naar de 
begroting van V&J wordt overgeboekt voor meer strafrechtelijk 
onderzoek? Waarom wordt het extra geld voor het OM en Inspectie 
SZW niet binnen de begroting van V&J respectievelijk SZW 
geregeld? (p. 18) 

50 Bent u voornemens om structureel budget te besteden aan sport 
en bewegen in de buurt, ten behoeve van het stimuleren van 
beweging bij mensen die onvoldoende sporten? 

51 Hoe wordt gemeten of het sport en bewegen in de buurt effectief 
is? 

52 Hoe wordt de Kamer over de uitgaven aan sport en bewegen in de 
buurt geïnformeerd? 

53 Kunt u per gemeente aangeven welke bijdragen zij hebben 
ontvangen voor het programma sport en bewegen? 

54 Kunt u een overzicht geven, per gemeente, van het aantal 
sportaccommodaties dat gebruik heeft gemaakt van de subsidies 
aan energiebesparing en duurzame energie? 

55 Kunt u het verschil verklaren tussen de vastgestelde begroting en 
de stand eerste suppletoire begroting inzake verantwoord sporten 
en bewegen? 

56 Waarom wordt er minder uitgegeven aan topsportevenementen 
dan is begroot? 

57 Kunt u toelichten waarom er minder wordt uitgegeven aan kennis 
als fundament? 

58 Waar komt de € 600.000 aan compensatie van betaalde energiebe-
lasting vandaan? Waarom is dat niet meegenomen in de 
begroting? 

59 Neemt u de effecten van het besluit tot overdracht van middelen 
naar NOC*NSF, in positieve en negatieve zin, mee in de beleids-
doorlichting Sport die gepland staat voor 2016? 
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Nr Vraag 
60 Kunt u aangeven op welke wijze Nederlandse sportbestuurders die 

kandidaat zijn voor een internationale sportbestuurdersfunctie 
ondersteund worden? 

61 Aan welke internationale organisaties wordt het budget van 
€ 62.000 uitgegeven? 

62 Welke prioriteiten hebben deze internationale organisaties op het 
gebied van sport en bewegen? 

63 Met welke redenen is er eenmalig € 2,5 miljoen besteed aan de 
provincie Gelderland voor het organiseren van de big start van de 
Giro d’Italia? 

64 Met welke reden zijn de in de najaarsnota beschikbaar gestelde 
middelen in het kader van de Backpay niet tot besteding gekomen? 
Wanneer vinden de betalingen plaats, en hoeveel mensen 
ontvangen geld? 

65 Kunt u de Kamer een overzicht doen toekomen met daarin de 
ontwikkeling van de zorgtoeslag in de periode 2006–2016? Kunt u 
in dat overzicht aangeven wat de totale uitgaven aan zorgtoeslag 
zijn, hoeveel mensen recht hadden op zorgtoeslag uitgesplitst naar 
inkomenscategorie en of de fluctuaties vanwege bezuinigingen 
waren of vanwege stijgende dan wel dalende inkomens? 

66 Waar aan wordt de € 1,9 miljoen besteed bij «opdrachten» op het 
onderdeel Internationale Samenwerking van artikel 9, terwijl er in 
de begroting 2016 nul euro was geraamd? 

67 Kunt u toelichten waarom er voor de personele uitgaven van het 
kerndepartement (artikel 10) voor de Projectdirectie Anthonie van 
Leeuwenhoekterrein een verhoging van € 12,2 miljoen heeft plaats 
gevonden? Hoe is dit bedrag opgebouwd, en kunt u inzicht geven 
in de afweging om deze mutatie te doen? 

68 Wat is de onderbouwing van de flinke bijstellingen (naar beneden) 
ten aanzien van de ICT-kosten van het apparaat onder de kop 
«Materiële uitgaven kerndepartement (gezien de vele problemen 
met ICT binnen de ministeries)? 

69 Tot wanneer wordt de inzet op fraudebestrijding en rechtmatige 
zorg verlengd? Worden de resultaten hiervan geëvalueerd? Op 
welke wijze wordt gekeken naar een structurele borging van een 
adequate capaciteit om fraude te bestrijden en rechtmatige zorg te 
garanderen? 

70 Hoeveel extra traineeplaatsen komen er naar verwachting binnen 
het VWS-concern en wat voor soort traineeplaatsen zijn dit? 
Hoeveel traineeplaatsen zijn er op dit moment binnen het 
VWS-concern en wat voor soort traineeplaatsen zijn dit? 

71 Wat is er gebeurd met de € 4.9 miljoen afgeroomd eigen 
vermogen van het CBG? 

72 Wat is de onderbouwing van de extra taakstelling van € 36 
miljoen.? Waarom was deze niet voorzien? 

73 Wat betreft het BKZ wordt uitgegaan van een onderschrijding van 
het BKZ met € 800 miljoen voor heel 2016. Kan de regering 
toelichten welke meevallers verwacht worden op de Zvw (€ 971 
miljoen)? Wat betekent dit voor de premie en de werkgeversbij-
drage? Kan de regering een raming geven voor de komende 4 jaar 
op dit specifieke punt? 

74 Kan de raming van de daling van de Wlz-uitgaven voor 2016 met 
€ 149 miljoen ook gedetailleerder worden toegelicht? 

75 De uitgaven voor de Zvw vallen € 790 miljoen lager uit dan 
aanvankelijk begroot. Wat betekent dit voor de premieontwikkeling 
en het resultaat voor de zorgverzekeraars? 

76 Wat was in 2015 het totaal aan reserves van de zorgverzekeraars 
uitgesplitst naar concern? Hoe heeft dat bedrag zich ontwikkeld in 
de afgelopen tien jaar? 
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Nr Vraag 
77 Hoeveel hadden zorgverzekeraars meer aan reserves dan dat 

Solvabiliteit II vereist, uitgesplitst naar concern? 
78 Zijn de hogere zorguitgaven in verband met een verhoogde 

instroom van asielzoekers reeds in een bedrag uit te drukken en is 
het helder wat dit structureel voor de begroting van VWS gaat 
betekenen? 

79 Dan de kasschuif resterende middelen integrale tarieven. Kan de 
vrijval aan middelen worden toegelicht en aangegeven worden 
waarom deze middelen worden doorgeschoven naar 2017? 

80 Hoe ziet de nadere invulling van de € 50 miljoen op medische 
hulpmiddelen eruit? 

81 Is het bedrag van € 25 miljoen een extra bezuiniging op de ggz? 
Hoe verhoudt dit bedrag zich met de inzet op verwarde personen? 
Hoe wordt het aanjaagteam gefinancierd en wat zijn de begrotin-
gen van de inzet die nodig is n.a.v. de aanbevelingen van het 
aanjaagteam? 

82 Aangegeven wordt dat een deel van de gereserveerde ruimte op 
de sector nominaal en onvoorzien wordt ingezet ter dekking van 
problematiek binnen de Wlz. Kan uitgesplitst worden welke 
bedragen precies voor welke problemen binnen de Wlz worden 
ingezet? 

83 Kunt u de afspraken van het bestuurlijk akkoord met de VNG over 
de Wmo van 25 april 2016 de Kamer doen toekomen? 

84 De regering stelt dat het lagere aantal cliënten in 2016 in de 
ouderenzorg leidt tot minder eigen bijdrage in de Wlz. Kan de 
regering toelichten hoeveel ouderen er minder in de Wlz zitten dan 
de regering had geraamd? 

85 Welke centrumgemeenten hebben een compensatie ontvangen ten 
aanzien van hun budget voor beschermd wonen? Welke gemeente 
ontving welk bedrag aan compensatie? 

86 Met hoeveel zijn de budgetten van de Wmo en de Jeugdwet 
verhoogd door de ontwikkeling van loonkosten en prijzen? 

87 In de Wlz staat een bezuiniging van € 500 miljoen voor 2017. Dit is 
de voorjaarsnota 2016 maar de inkoop voor de langdurige zorg 
voor 2017 gaat nu ongeveer starten. Kan de regering aangeven 
hoe de € 500 miljoen in de inkoopprocedure is verwerkt? 

88 Hoeveel ziekenhuizen zullen volgens de nieuwe gevoeligheidsana-
lyse een beschikbaarheidsbijdrage ontvangen? Is er in het aantal 
ziekenhuizen dat een beschikbaarheidsbijdrage ontvangt een 
stijging of een daling te zien en wat is de verklaring voor deze 
stijging/daling? Welk ziekenhuis zal welke bijdrage ontvangen? 

89 Op sector de geneesmiddelen zit een overschrijding van € 95 
miljoen in 2015 waarbij een kwart structureel wordt verondersteld. 
Kan de regering toelichten wat precies een beleidsrijke raming is? 

90 En hoe verhoudt de overschrijding geneesmiddelen € 95 miljoen 
zich in 2015 tot het in het jaarverslag gemelde onderschrijding? 

91 De uitgaven van de hulpmiddelen worden op basis van realisatie-
cijfers 2015 naar beneden bijgesteld. Hoe verhoudt deze bijstelling 
zich tot de knelpunten bij de hulpmiddelenverstrekking? 

92 Er is een onderschrijding van ongeveer € 91 miljoen op de 
invulling stringent pakketbeheer hulpmiddelen, waarvan € 50 
miljoen wordt ingezet voor de taakstelling stringent pakketbeheer. 
Waarvoor wordt de overige € 41 miljoen onderschrijding ingezet? 

93 Gekeken naar het budget voor wijkverpleging, welk deel van het 
budget is bedoeld voor 24 uurszorg? 

94 Hoe vaak en hoeveel uur is 24 uurszorg de afgelopen vijf jaar (per 
jaar) ingezet? 

95 Hoeveel ontslagen zijn er gevallen in hospices de afgelopen vijf 
jaar? 
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Nr Vraag 
96 Hoeveel ontslagen zijn er de afgelopen vijf jaar gevallen onder 

thuiszorgmedewerkers die 24 uurszorg leveren? 
97 Hoeveel mensen zullen een opleiding gaan volgen van het bedrag 

dat binnen Waardigheid en Trots beschikbaar is voor opleidingen 
binnen de ouderenzorg Wlz? Wanneer zullen de eerste zorgverle-
ners aanspraak kunnen maken op dit budget? 

98 Hoeveel mensen zullen dagbesteding ontvangen van het bedrag 
dat binnen Waardigheid en Trots beschikbaar is voor dagbesteding 
binnen de ouderenzorg Wlz? Wanneer zullen de eerste cliënten 
aanspraak kunnen maken op dit budget? 

99 € 5 miljoen van de middelen voor Waardigheid en Trots wordt 
ingezet om de zorgkantoren een omslag te laten maken naar 
inkopen op basis van kwaliteit. Hoe hebben ze tot nu ingekocht 
dan? 

100 Hoe zal de € 5 miljoen beschikbaar voor de zorgkantoren om meer 
in te kopen op basis van kwaliteit besteed worden?
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